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Bãncile ramburseazã
anticipat cãtre BCE
847 milioane euro

Bãncile din zona euro vor rambursa,
sãptãmâna aceasta, 847 milioane de
euro din împrumuturile contractate de
la Banca Centralã Europeanã (BCE)
prin programul de urgenþã pe trei ani
LTRO (Longer Term Refinancing
Operations), derulat în 2011 ºi 2012.

BCE a informat, la finele sãp-
tãmânii trecute, cã patru bãnci vor
rambursa 597 milioane euro din su-
mele împrumutate în prima rundã a
programului LTRO, iar o instituþie
de credit - 250 de milioane de euro
din cea de-a doua rundã.

Bãncile din zona euro au împru-
mutat peste 1.000 de miliarde euro
de la BCE prin programul LTRO - în
decembrie 2011 ºi februarie 2012,
când banca centralã a pus la dispozi-
þia instituþiilor de credit fonduri neli-
mitate cu scadenþa la trei ani, la o
dobândã de 0,75%.

Irlanda va ieºi în
decembrie din
programul de salvare

Irlanda este pe cale sã iasã din pla-
nul de salvare UE-FMI la mijlocul
lunii decembrie, a anunþat sâmbãtã
primul ministru Enda Kenny,
adãugând cã mai rãmân încã multe
de fãcut pentru ca þara sã-ºi recapete
sãnãtatea economicã de altãdatã, in-
formeazã AFP.

”Pot confirma cã Irlanda este pe
cale sã iasã din planul de salvare
UE-FMI la 15 decembrie”, a decla-
rat premierul, conform Agerpres.

Dublinul a cerut ajutor dupã bula
imobiliarã ºi prãbuºirea bãncilor
sale, obþinând un plan de salvare glo-
bal de 85 de miliarde de euro, însoþit
de condiþii stricte.

V.R.

ANRP, UNDÃ VERDE LA DESPÃGUBIRI

Titlurile de platã, remise
proprietarilor, începând
cu aceastã lunã
l George Bãeºu: „Am înfiinþat o comisie specialã
care sã se ocupe cu evaluarea ºi emiterea titlurilor de
despãgubire”

O parte din proprietarii ale
cãror imobile sau terenuri
au fost preluate în mod abu-

ziv de cãtre regimul comunist pot
rãsufla uºuraþi dat fiind faptul cã
sunt cu un pas mai
aproape sã fie repuºi
în drepturi de cãtre
autoritatea responsabilã de procesul
despãgubirilor. Autoritatea Naþio-
nalã pentru Restituirea Proprietãþi-
lor va începe emiterea titlurilor de
platã pentru dosarele de despãgubire
aprobate înainte de apariþia Legii nr.
165/2013.

Conform autoritãþii pentru restitu-
ire, înºtiinþãrile ºi titlurile de platã
vor fi trimise foºtilor proprietari,
prin poºtã, începând cu luna aceasta.

Preºedintele ANRP, George
Bãeºu, ne-a decla-
rat la finalul sãp-
tãmânii cã, în pre-

zent, specialiºtii din cadrul ANRP
stabilesc forma finalã pe care o va
avea titlul de despãgubire, în baza
cãruia se vor efectua plãþile cãtre
foºtii proprietari. „De îndatã ce vom
avea forma finalã a titlului de despã-
gubire, îl vom transmite ºi oficialilor
din Ministerul de Finanþe, dat fiind
faptul cã aceºtia se vor ocupa de asi-
gurarea bugetului care sã acopere
plãþile”, ne-a menþionat George
Bãeºu.

ALEXANDRA CRÃCIUN
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GRUIA STOICA:

“Hotãrârea de Guvern pentru
privatizarea CFR Marfã conþine
o eroare umanã”
l “ªi dacã aº plãti toatã suma luni (n.r. astãzi), marþi
mi-ar da banii înapoi, pentru cã nu ar putea fi fãcut
transferul de acþiuni, nefiind îndeplinite toate
condiþiile contractuale”

Hotãrârea de Guvern pentru pri-
vatizarea CFR Marfã conþine o eroa-
re umanã, este de pãrere omul de afa-
ceri Gruia Stoica, deþinãtorul Grup
Feroviar Român (GFR), care a câºti-
gat licitaþia pentru privatizarea com-
paniei de stat.

Domnia sa ne-a spus acest lucru
fãcând referire la termenul de 14 oc-
tombrie (astãzi) impus în HG pentru
finalizarea privatizãrii.

“Hotãrârea de Guvern despre care
discutãm ºi care prevede ca plata sã
fie fãcutã integral în 60 de zile de la
intrarea ei în vigoare nu este corelatã
cu legislaþia europeanã, care impune
ca înaintea finalizãrii unei tranzacþii
sã fie obþinut avizul de la autoritatea
de concurenþã. Este o eroare umanã
în aceastã Hotãrâre de Guvern. Tre-
buie sã corelãm HG cu legislaþia eu-
ropeanã, contractul de vânzare-cum-
pãrare fiind corelat cu reglementãri-
le Uniunii Europene”, ne-a spus
Gruia Stoica, vineri, dupã ce a ieºit
de la Ministerul Transporturilor,
unde a avut discuþii cu reprezentanþii
acestuia.

Investitorul ne-a precizat cã, în
urma sa, la minister au rãmas echipe-

le tehnice din partea ambelor pãrþi,
care urmau sã discute pe marginea
situaþiei de la CFR Marfã.

Proprietarul GFR ne-a declarat:
“În primul rând am cerut o întreve-
dere în cadrul cãreia sã stabilim în ce
stadiu se aflã îndeplinirea condiþiilor
contractuale care-i revin vânzãtoru-
lui (n.r. Ministerul Transporturilor).
Apoi, am solicitat sã se analizeze po-
sibilitatea corelãrii Hotârãrii de Gu-
vern cu legislaþia europeanã”.

EMILIA OLESCU

(continuare în pagina 3)

INTERVIU CU MIRCEA URSACHE, VICEPREªEDINTE ASF:

“Jos labele
de pe piaþa de capital!”

Reporter: Care apreciaþi cã sunt
schimbãrile în supravegherea ºi re-
glementarea pieþei de capital, dupã
înglobarea fostei CNVM în ASF?

Mircea Ursache: Sub aspectul
celeritãþii actului decizional, pe piaþa
de capital, lucrurile s-au schimbat de
la cer la pãmânt. Vechea structurã de
ºapte comisari era una conflictualã,
în care foarte multe decizii se repor-
tau de la o ºedinþã la alta. Nu vreau sã
acuz pe nimeni, dar trebuie sã spun
cã structura cu ºapte comisari era ne-
eficientã ºi blocantã pentru piaþã, în
care actul decizional era greoi ºi erau
destul de îndreptãþite criticile formu-
late de media, dar ºi de piaþã, cã siste-
mul de remunerare a comisarilor pe
ºedinþã putea sã fie un factor favori-

zant în amânarea deciziei.
Astãzi, nu mai existã, nici la nive-

lul ASF, cu atât mai puþin la nivelul
structurii componente, vreun stipen-
diu pentru participarea la ºedinþe,
fiecare are un contract de muncã pe
un salariu. Acest lucru a condus, mai

întâi, la o deblocare totalã a pieþei ºi
care este materializatã, în cele cinci
luni de la înfiinþarea ASF, în douã
paliere – celeritatea actului decizio-
nal ºi legislaþia secundarã.

Toate demersurile mele astãzi sunt
duse în scopul de a trece de la statu-

tul de piaþã de frontierã la cel de piaþa
emergentã.

În Europa, numai noi, Bulgaria,
Estonia, Croaþia, Kazahstan ºi Ucra-
ina mai suntem considerate pieþe de
frontiere.

Reporter: Puteþi detalia cele douã
paliere?

Mircea Ursache: Pe primul palier,
de la înfiinþarea ASF, eu fiind singu-
rul decident, am sancþionat 27 de ac-
þionari pentru nerespectarea obliga-
þiei de a derula ofertã publicã, din care
opt cu peste100.000 de lei, am san-
cþionat 14 emitenþi pentru nerespecta-
rea dispoziþiilor legale privind obli-
gaþiile de raportare, am sancþionat
127 de societãþi de pe piaþa Rasdaq,
pentru cã au aceleaºi obligaþii cu pri-
vire la rapoartele anuale, au fost exer-
citate 33 de acþiuni de control din care
20 s-au încheiat cu amenzi de pânã la
20.000 de lei ºi am sancþionat 16
depãºiri ale pragului limitã de deþine-
re la SIF-uri. Am retras 77 de autori-
zaþii de consultant de investiþie/agenþi
ºi am retras de la tranzacþionare 40 de
acþiuni emise pe piaþa Rasdaq.

ADINA ARDELEANU
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Marinel Burduja, aprobat de BNR la
conducerea moºtenitoarei ATE Bank

Marinel Burduja ar fi primit
aprobarea Bãncii Naþio-
nale a României (BNR)

pentru a prelua conducerea institu-
þiei de credit care va rezulta din re-
organizarea ATE Bank România,
ne-au declarat surse apropiate situa-
þiei. Fostul prim-vicepreºedinte al
Raiffeisen Bank România a fost “ar-
hitectul” achiziþionãrii ATE Bank
România de la Piraeus Bank de cã-
tre omul de afaceri Dorinel Umbrã-
rescu, operaþiune care a avut loc în
primãvara acestui an.

Ziarul BURSA scria, în luna sep-
tembrie a anului trecut, cã Marinel
Burduja intenþiona sã înfiinþeze o

bancã cu capital
majoritar autohton,
domnia sa aflân-
du-se în discuþii cu
cele cinci SIF-uri ºi
având, la acea vre-
me, sprijinul Bãncii
Naþionale a Româ-
niei (BNR) pentru
iniþiativã. “Este
vorba despre o ban-
cã de investiþii, cu o selecþie foarte ri-
guroasã a plasamentelor, care sã fi-
nanþeze companiile cu capital autoh-
ton”, ne-au declarat, atunci, sursele
noastre.

În final, s-a optat pentru varianta

cumpãrãrii ATE
Bank România de la
Piraeus Bank, care
preluase instituþia de
credit la începutul
acestui an. Preþul
tranzacþiei a fost de
10,3 milioane euro.

Achiziþia unei
bãnci prezente pe
piaþa localã a fost

preferatã înfiinþãrii uneia de la zero
din motive de simplitate ºi rapiditate,
ne-a explicat Marinel Burduja.

ALEXANDRU SÂRBU
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ASF a primit o plângere privind
subscrierile din oferta AdePlast
l Avocatul Dan Stoicescu a reclamat cã au fost puse ordine la limita superioarã
a tranºei mici, care ar avea rolul sã susþinã artificial cererea l Intermediarii
AdePlast explicã ordinele respective prin discountul oferit pe tranºa micã

Avocatul Dan Stoicescu a de-
pus o sesizare la Autorita-
tea de Supraveghere Finan-

ciarã privind derularea ofertei publi-
ce pentru listarea AdePlast. Avoca-
tul cere ASF sã verifice condiþiile în
care au fost introduse/modificate or-
dinele de subscriere în cadrul ofertei
publice AdePlast din punct de vede-
re al respectãrii prevederilor legale
în vigoare, întrucât a remarcat in-
troducerea unor ordine care, potrivit
domniei sale, pot avea scopul sã
“susþinã”, în mod artifical, cererea
de acþiuni AdePlast.

Dan Stoicescu a transmis ASF:
“Spre exemplu, în prima zi de deru-
lare a ofertei (…) au fost introduse
consecutiv douã subscrieri a câte
123.152 acþiuni cu preþul de 4,06 lei
ºi o valoare de 499.997,12 lei (n.r. pe
tranºa investitorilor mici pot fi intro-
duse subscrieri de pânã în 500.000
de lei) fiecare. În zilele urmãtoare,
activitatea de «susþinere» a cererii de
acþiuni AdePlast a continuat cu in-
troducerea unor subscrieri cu ace-

leaºi caracteristici sau asemãnãtoare
(cantitatea s-a modificat, de exem-
plu, la 122.900 acþiuni)”.

Avocatul aratã cã aceste ordine
s-ar fi putut încadra pe tranºa mare,
dacã ar fi fost mai mari cu o acþiune.

Intermediarii ofertei:
“Subscrierile s-au derulat
conform prevederilor din
prospect”

Brokerii din sindicatul de inter-

mediere explicã ordinele pe care le
suspecteazã avocatul Stoicescu prin
discountul acordat pe tranºa micã, în
primele zile ale ofertei.

Reprezentanþii consorþiului de in-
termediere a ofertei AdePlast ne-au
transmis: “Având în vedere succesul
ofertei Nuclearelectrica ºi suprasub-
scrierea în tranºa micã a ofertei, ºi în
cazul AdePlast au existat investitori
care au plasat ordine de cumpãrare în
primele zile ale ofertei, în tranºa micã,
pentru a beneficia de discountul atrac-
tiv aplicabil în primele patru zile: 3%.
Cei care au plasat ordine pânã în limi-
ta de 500.000 lei au fãcut-o pentru a
maximiza randamentul potenþial din
aceastã investiþie. Subscrierile s-au
derulat conform prevederilor din
prospect. Menþionãm cã, pe lângã in-
termediarii ofertei, subscrierile s-au
derulat ºi prin toþi brokerii care au
semnat angajamentul de respectare a
condiþiilor ofertei”.

ADINA ARDELEANU
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Mircea Ursache, vicepreºedintele

pentru piaþa de capital al Autoritã-

þii de Supraveghere Financiarã

(ASF) a fãcut bilanþul celor cinci

luni care au trecut de la înfiinþarea

Autoritãþii ºi desfiinþarea Comisiei

Naþionale a Valorilor Mobiliare.

Domnia sa considerã cã lucrurile

s-au schimbat radical, cel puþin

din punct de vedere al celeritãþii

actului decizional.

Bugetul pentru achitarea titlurilor

de platã va fi asigurat de cãtre Mi-

nisterul Finanþelor, oficialii din

Guvern urmând sã stabileascã

modalitatea prin care proprietarii

vor intra în posesia primei tranºe

a banilor.

RESTITUIRI


